
 بعد از کابل های برق، سرقت به زمین های کشاورزی رسید
رواج »ساقه دزدی« از شالیزارهای برنج

آرمان ملی: با توجه به افزایش قیمت ها، برنج یک کالای با 
ارزش محسوب می شود، طوری که با هر بار سرقت، کشاورزان 
زیان زیادی را متحمل می شوند. سرقت برنج از شالی های 
جمع آوری شده قبل تر هم بود، طوری که گزارش  رسانه های 
محلی در فضای مجازی نشان از موارد سرقت شالی های 
جمع شده در روستاهای اطراف شفت دارد، اما ساقه دزدی 
پدیده جدیدی هست، این روشِ سرقت  فقط برای یک روستا 
مانند »کیاسرا« نیست، موارد مشابه در روستاهای همجوار 
گزارش شده است، »گیلاوندان« روستایی دیگر از توابع 
سنگر است که ساقه دزدی در آن دیده شده و اهالی روستا 
از تکرار این سرقت ها گلایه دارند، یکی از اهالی روستا به 
خبرنگار خبرآنلاین گفته: »قبل تر بعد از برداشت محصول 
آن ها را جایی دپو می کردیم و مراقب بودیم تا مورد سرقت 
قرار نگیرد، اما الان دزدها به قدری جسور شده اند که قبل 
از درو کردنِ محصول به صورت دسته جمعی وارد زمین 
می شوند و ساقه ها را درو و سرقت می کنند.« او بیان کرده: 
»قیمت برنج حدود ۱۰۰ هزار تومان است اما شالی برنج 
قیمتی حدود ۴۵ تا ۵۰ هزار تومان دارد، اگر در یک شب 
فقط ۳۰ کیلوگرم هم درو کنند، چیزی حدود یک میلیون و 
پانصد هزار تومان ارزش دارد که نصیب سارقان می شود. یک 
نفر هم نیستند، اکثر مواقع به شکل گروهی سرقت می کنند، 
وقتی دسته  جمعی این کار را انجام می دهند شاید شبی ۱۰۰ 
کیلوگرم هم بتوانند درو کنند، ارزش آن تقریباً شبی ۴/۵ تا 
۵ میلیون تومان می شود.« اهالی »گیلاوندان« و »کیاسرا« 
معتقدند ساقه دزدی از محصول برنج شان امسال بیشتر شده 
است. یکی از ساکنان روستای »ویشکاننک« از توابع »سنگر« 
درهمین باره، توضیح داده: »به نظرم فعلًا روی خوش داستان 
است، اموال عمومی دولت دارد به سرقت می رود، وقتی همه 
کابل های تلفن و برق سرقت رفته نوبت به سرقت از موارد 
دیگر است، مطمئن باشید با این وضعیت در آینده خبرهایی 
بدتر می شنویم، این سارقین وارد خانه مردم می شوند، 
چراکه دیگر چیزی در خیابان و کوچه برای سرقت کردن 
پیدا نمی شود.« همچنین یکی از مسئولان محلی، گفته: 
»۹۰درصد روستاهای شهرستان رشت تلفن ثابت ندارند، 
همه کابل ها را سرقت کرده اند، در ۵۰ درصد روستاهای 
شهرستان رشت مشکل ضعف برق داریم، برای این که اکثر 
سیم های برق به سرقت رفته است.« سرقت از ساقه های 
برنج قبل از درو شدن حالا تبدیل به پدیده  جدیدی در این 
منطقه شده است، به گفته یکی از ساکنان روستای گیلاوندان 
»دزدی از ساقه برنج بیشتر شده است، اما سارقان یک 
روزهایی کابل برق سرقت می کردند، الان که جنس کابل ها 
تغییر کرده و آلومینیوم شده آن ها را سرقت نمی کنند، بلکه 
سراغ تابلوهای برق می روند، در این فصل هم که موقع درو 
شالی است و البته برنج گران شده، این محصولات را سرقت 
می کنند، فصل شالی هم تمام شود سراغ سرقت درختان 
می روند. سایر محصولات هم از دست این ها در امان نیست 
اما چون برنج جزو محصولات اصلی ما است اگر از آن ها سرقت 
شود خیلی ضرر می کنیم.« افزایش این قبیل سرقت ها گره در 
مشکلات اقتصادی و گسترده شدن فقر دارد، هرچه دامنه فقر 
افزایش پیدا کند احتمال اینکه تعداد سارقان افزون شود قوت 
می گیرد، با این وجود در برخی موارد، به ویژه در روستاها که 
اهالی یکدیگر و روستاهای همجوار را می شناسند شناسایی 
سارق چندان هم فایده ندارد، چراکه در خیلی مواقع اهالی 
روستا نگران معرفی سارق به مراجع دارای صلاحیت هستند، 
به گفته ساکن روستای کیاسرا »در این موارد خود مالباخته 
باید شکایت کند، اما مالباخته هم چنین کاری را به خاطر 
امنیت خودش انجام نمی دهد.« ساکن روستای گیلاوندان 
درهمین باره، توضیح داده: »مردم سارقان را می شناسند اما 
نمی توانند کاری کنند، خودشان که نمی توانند با آن ها درگیر 
شوند، چون اگر مثلًا من باعث شوم کسی زندان بیفتد بعداً 
علیه من تلافی می کنند، چون آنها وقتی به دادگاه و پلیس 
معرفی می شوند مدتی بعد آزاد می شوند و کار خودشان را 
مجدد شروع می کنند. اولین نفر هم سراغ محصول برنج 
من می آیند، اگر به محصول من آتش بکشند من چه کاری 

می توانم انجام دهم؟«

آرمان ملی: روز گذشته، جواد نیک بین، 
کلید  از  مجلس  فرهنگی  کمیسیون  عضو 
خوردن طرح تحقیق و تفحصی در مجلس 
خبر داد که از سال ها پیش، روی آن حرف و 
حدیث های مختلفی وجود داشته؛ طرح تحقیق 
و تفحص از شهرداری تهران. نام شهرداری 
تهران و بحث تحقیق و تفحص از آنکه به میان 
می آید بلافاصه نام محمدباقر قالیباف، شهردار 
پیشین تهران هم در ذهن، پدیدار می شود. 
بحث املاک نجومی، پرونده عیسی شریفی و 
موارد دیگری، همه و همه عواملی بودند که 
نمایندگان مجلس در دوره های پیش از ریاست 
محمدباقر قالیباف بر مجلس شورای اسلامی، 
بحث هایی از تحقیق و تفحص از شهرداری 
تهران را در مجلس کلید زدند هرچند که این 
طرح ها به دلایل متفاوت، مسکوت ماندند و 
متوقف شدند و بررسی پرونده ها به قوه قضائیه 
سپرده شد. حالا اما بحث تحقیق و تفحص از 
شهرداری تهران دوباره داغ شده با یک تفاوت 
اساسی؛ تحقیق و تفحص از شهرداری در 
دوره ای که اصلاح طلب ها در راس مدیریت 
شهری قرار گرفتند؛ یعنی زمان مربوط به 
شورای پنجم. جواد نیک بین که این خبر را 
اعلام کرده، گفته: »محوریت این تحقیق و 
تفحص، بررسی عملکرد شهرداری تهران در دو 
دوره اخیر با هدف پیگیری حقوق تضییع شده 
شهروندان تهران به عنوان پایتخت کشور 
است.« از او می پرسیم، مُراد از دو دوره اخیر، 
دوره آقای قالیباف و دوره بعد از آن است که 
مربوط به حضور اصلاح طلبان در شهرداری 
بود و او پاسخ می دهد که »خیر، مراد فقط 
همان دوره اصلاح طلبان است.«در دوره 
اصلاحات، بعد از شهردار شدن محمدعلی 
نجفی و اتفاقاتی که برای او رخ داد و ذکرش 
در این مقال نمی گنجد، شهرداری تهران، 
نهایت  در  تا  کرد  عوض  شهردار،  چند 
شهرداری تهران به پیروز حناچی رسید و 
او تا پایان دوره، شهردار تهران ماند. به نظر 
می رسد، نماینده مجلس از تعداد شهرداران 
به عنوان دوره یاد کرده است. او جزئیات 
طرح را اینطور شرح داده: »به دلیل استمرار 
مشکلات متعدد عمرانی، اجتماعی و فرهنگی 
در شهر تهران، فقدان برنامه ریزی های جامع 
جهت رفع معضلات پایتخت نشینان و تداوم 
ناکارآمدی در بخش هایی از مدیریت شهری 
مرکز سیاسی کشور به ویژه در چهار سال اخیر، 
درخواست تحقیق و تفحص از شهرداری تهران 
را در مجلس به جریان انداخته ایم.«با محمود 
میرلوحی، عضو پنجمین دوره شورای شهر 
تهران درباره نظرات این نماینده مجلس و 
این طرح جدید تحقیق و تفحص به گفت وگو 

نشستیم. 
 شفافیت دوره اصلاحات در شهرداری 
و شورای شهر، بر هیچکسی پوشیده 

نیست
محمود میرلوحی اول می پرسد خب ابعاد 
بررسی شان شامل درآمد است؟ هزینه است؟ 

فعالیت است؟ چه چیزی را می خواهند بررسی 
کنند؟ و بعد می گوید که »ما تحقیق و تفحص 
از دوره شهرداری آقای قالیباف را انجام دادیم 
که الان در قوه قضائیه است و این احتمال 
وجود دارد که شاید آن طرح در قوه به جریان 
افتاده و حالا این ها  می خواهند به نوعی مقابله 
به مثل  کنند« و ادامه می دهد که » اگر بحث 
تحقیق و تفحص از شهرداری مطرح شود، 
تنها که نمی توانند فقط اسمش را بیاورند و 
بگویند فقط از این نقطه تا آن نقطه را تحقیق 
می کنیم و به قبل و بعدش هم کار نداریم. 
چراکه افکار عمومی هم این طور قانع نمی شود 
و به دوره های قبل و بعد از دوره مدیریت 
اصلاحات بر شهرداری و شورای شهر هم کار 
دارد؛ دوره ای که بالاخره همه می دانند آنقدر 
شفاف بوده که نتوانسته اند کوچک ترین تخلفی 

از آن دربیاورند.«
 مدیریت شهری ما ادامه مدیریت 

دولت اصلاحات بود
میرلوحی برای تشریح در دوره شورای 
شهر پنجم و مدیریت شهرداری اصلاح طلب 
توضیح می دهد که »ما دوره ای مشابه دولت 
اصلاحات را شاهد بودیم که هر بار مقایسه بین 
دولت ها می شود، بهترین فعالیت های اقتصادی 
و توسعه ای را دولت محمد خاتمی انجام داد و 
هنوز هم دولت های پس از او، نتوانسته اند به 
سطح فعالیت هایی که دولت اصلاحات داشت، 
برسند و اینکه اصلا هیچ شعار اقتصادی هم 
نمی داد و اما در عمل، همان آرامش و تنش 
زدایی که ایجاد کرد و مناسبات سالمی که 
برقرار کرد باعث شد صنعت نفت ایران وارد دوره 
جدیدی شد و سرمایه گذاری در کشور شکل 
گرفت.«به گفته این فعال اصلاح طلب، »در دوره 
اصلاحات شاهد ساخت هزار کیلومتر راه آهن 
بافق، مشهد بودیم و بعد از آن چنین سطح 
فعالیتی را شاهد نبودیم که سالی ۳۳۰ کیلومتر 
بشود راه آهن ایجاد کرد، نرسیدیم.«میرلوحی 
ادامه می دهد که »دوره پنجم شورای شهر 
تهران همین طور بود، با اینکه محور شعار ما 
شفافیت و مقابله با فساد و تخلفات و قانون 
مداری و جلوگیری از شهرفروشی بود اما فکر 
می کنیم اگر مقایسه بشود با ۱۴ سالی که از 
سال 82 تا ۹6، اصولگراها بر شهرداری، مدیریت 
داشتند، کارهای بزرگی در حوزه عمرانی هم 
انجام داده ایم.« به گفته میرلوحی، »در ۱۴ 
سالی که اصولگراها در شهرداری بودند، کشور 
سرمایه هایی هم داشت؛ صادرات نفت سال ۹۱ 
را داشتیم که ۱۱۹ میلیارد دلار نفت صادر شد و 
بالاخره دوره آقای قالیباف همزمان با برجام بود 

و تحولاتی که همه شاهد رخ دادن آن بودیم.«
پروانه  هزار  سال،  35  یک  در   

ساختمانی صادر شد!
عضو سابق شورای شهر تهران، اعلام می کند 
که »حاضر هستیم این چهار سال مدیریت 
شهری خودمان را با آن ۱۴ سال اصولگرایان 
در کفه ترازو بگذارند تا ببینیم کار عمرانی 
چیست؛ کار شفافیت که خودشان می دانند 

حرفی برای گفتن ندارند و ما متاسفیم که در 
خصوص طرح تحقیق و تفحص شهرداری در 
قوه قضائیه، اخباری به جامعه و افکار عمومی 
داده نمی شود. من از رئیس قوه قضائیه خواهش 
می کنم قانون و ماده 7۱ مکرر که در اینجا 
تصریح دارد، خارج از نوبت رسیدگی شود که 
ما دو مورد از آن را با طی کردن تمام مسیرهای 
قانونی در اختیار قوه قضائیه قرار داده ایم.« 
میرلوحی، ادامه می دهد که »اگر فعالیت همین 
چهار سالی که با کرونا و با تحریم های ترامپ 
همزمان شد و با مشکلات متعددی همراه 
شد، در کفه ترازو می گذاریم با  درآمدهای 
شهرداری در دوره قالیباف فقط در یک 
سال)سال ۹۱(،  ۳۵ هزار پروانه صادر شد در 
حالی که دیگر بعد از آن چنین اتفاقی نیفتاده 
و نخواهد افتاد که در تهران در عرض یک 
سال، ۳۵ هزار پروانه ساختمانی صادر شود.«او 
به شفاف بودن عملکردها اشاره می کند و 
می گوید: »آقای قالیباف پل صدر، مقداری 
مترو  و کارهای دیگری کرده، ما هم چهار 
سال با محدودیت هایی که دیگر کار ساخت و 
ساز به شدت راکد شد، کرونا آمد و همه کشور 
تعطیل شد و همین طور که گفتم با وجود 

تحریم ها، شهر را اداره کردیم.«
  هر ماه یک ایستگاه مترو افتتاح 

کردیم
میرلوحی با وجود همه مشکلات دوره پنجم 
شورا، به کارهای عمرانی که توسط مدیریت 
شهری در آن دوره انجام شد، اشاره می کند 
و می گوید: »ما ماهی یک ایستگاه مترو افتتاح 
کردیم؛ آقای زاکانی)شهردار فعلی( و اصولگراها 
ادامه بدهند. الان هم تعدادی از ایستگاه ها 
ناتمام است؛ کاری ندارد؛ ماهی یک ایستگاه 
را تکمیل کنند. ما ۳2 ایستگاه مترو را در دوره 
پنجم افتتاح کردیم. ما اتوبان رستگارمقدم را 
آماده و افتتاح کردیم. ما اتوبان شهید بروجردی 
را که در جنوب شهر متوقف شده بود، فعال 
کردیم.«او ادامه می دهد که »همین ادعایی 
که آقایان دارند که می گویند ما رفع معارض 
کردیم، این معارضین ۱2 تا بودند و این ها روی 
یکی از آن ها را که همه کارهایش را هم ما انجام 
دادیم، اینقدر تبلیغ می کنند و دیگر نمی گویند 
که ۱۱ معارض را از سال ۹8 و ۹۹ چقدر کار 

روی آن صورت گرفت تا رفع مشکل شد.«
  حاضریم مناظره کنیم 

میرلوحی به تونل آرش، پل نصر و سایر 
پل ها و کارهایی که در مناطق دیگر صورت 
گرفته اشاره می کند و می گوید: »تا حالا یک 
سال است که آقای زاکانی و شورای ششم 
آمدند و از آن طرف هم ۱۴ سال پیش از ما 
اصولگراها بودند و جمع آن ۱۵ سال می شود و 
ما تقریبا یک چهارم دوره آن ها بودیم و حاضریم 
کارشناس ها بیایند، نه مساله شفافیت و کار 
و فعالیت های قانونمدارانه و حفظ باغات و... 
در همین مسائل عمرانی)بتون و میلگرد و 
پل و ایستگاه و...( هم بسم ا... بیایند بنشینند 
حاضریم مناظره کنیم تا ببینیم چه کسانی 
کار کرده و چه کسانی کار نکرده اند.«به گفته 
میرلوحی: »اگر هر کدام از آقایان مجلس 
می خواهند تحقیق و تفحصی که سقط جنین 
شد را احیا کنند، ما هم خوشحال می شویم 
تا بدانیم بر سر دارایی های شهرداری، اموال 
و منابعش چه آمده، چه شده، املاک نجومی 
و سایر قضایا چیست؟ ما حرفی نداریم و به 
اندازه کافی هم کار کرده ایم. با هر کسی هم 
مناظره می کنیم و هم برای تحقیق و تفحص 
آماده ایم.«میرلوحی با بیان اینکه نتیجه چنین 
کارهایی چیزی غیر از سرفرازی شورای پنجم و 
مدیریت شهری آن دوره نخواهد بود، می گوید: 
»به اندازه کافی شورای پنجم عملکرد دارد که 
اصولگراها بخواهند دست به چنین کاری بزنند، 
اگر شروعش با آن ها باشد بعید است نتیجه آن 

چیزی باشد که این ها طلب می کنند.«

9اجتماعی سال پنجم
شماره  1363

دوشنبه 
1401 .06 .14
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a r m a n m e l i . i r

 کارت پایان خدمت
برای دریافت وام فرزند آوری به بانک رفته بودم که به 
من اعلام کردند که باید کارت پایان خدمت داشته باشید. 
درسایت ها و خبرها زده شده شرط پایان خدمت حذف 
شده، ولی به بانک که مراجعه می کنیم به نتیجه نرسیدیم. 

از مسئولان تقاضا داریم که به این موضوع رسیدگی کنند. 

شریفی از تهران 

گرانی دارو 
قیمت داروهاي بیماري هاي خاص افزایش یافته است و 
تهیه این داروها از طریق بیمه امکان پذیر نیست. از مسئولین 
وزارت بهداشت مي خواهم به این مساله مهم توجه کند. 
زیرا خانواده هایي هستند که نمي توانند معیشت زندگي 
روزمره خود را تامین کنند چه رسد به تهیه دارو های گران از 

دستفروشان ناصرخسرو. 

یک شهروند از اسلامشهر

مسدودی یارانه
سازمان هدفمندی یارانه اعلام کرده است که یارانه هایی که 
غیرقابل برداشت بود از مسدودی درآمده در صورتی که امروز 
خواستم خرید کنم پیام عدم موجودی کافی زد. اگر قرار است 

که این یارانه برداشت نشود پس چرا واریز شد. 

حسینی از تهران 

         88760176                

نگــــره

  تحویل ۵ میلیون
 کارت ملی هوشمند 

وزیر کشور با اشاره به اینکه در آغاز به کار 
این دولت ۱۰ میلیون کارت ملی هوشمند برای 
تحویل به شهروندان باقیمانده بود که تا کنون 
پنج میلیون کارت ملی هوشمند تحویل داده 
شده، از تحویل پنج میلیون کارت ملی دیگر 
ظرف ماه های آینده خبر داد. احمد وحیدی، 
وزیر کشور در مراسم رونمایی از درگاه خدمات 
الکترونیک سازمان ثبت احوال کشور، در 
مورد فاقدین شناسنامه گفت: تعدادی افراد 
از گذشته وجود داشتند که اعلام می کردند 
ایرانی هستند اما هیچ مدرکی برای اثبات حرف 
خود نداشتند. لذا این افراد به عنوان مشکوک 
التابعیت نام گرفته بودند. بی تردید نمی توانیم 
این افراد را نادیده بگیریم و پس از سال ها باید 
کاری در این حوزه انجام می شد. خوشبختانه 
امروز کارت های اول در این حوزه صادر شده 
و 8۰۰۰ پرونده نیز در دستور کار قرار دارد تا 
موقع احراز هویت این افراد شناخته شده باشند 
و می توانند از تسهیلات دولت استفاده کنند تا 
تعیین تکلیف نهایی آنها صورت بگیرد. وحیدی 
تاکید کرد: در مورد ایرانیان خارج از کشور که 
عدد قطعی در مورد جمعیت آنها وجود ندارد 
مشکلی در حوزه کارت ملی داشتیم. این افراد 
به هر دلیلی نمی توانستند به داخل کشور 
بیایند و در نوبت کارت ملی قرار بگیرند. لذا با 
کمک وزارت امور خارجه برای ایرانیان خارج 
از کشور این زمینه فراهم شد و به حمدا... از 
پس پیچیدگی های آن برآمدیم و این مشکل 
حل و فصل شد. وزیر کشور در ادامه در مورد 
تامین بدنه کارت ملی در کشور، اظهار کرد: 
در ابتدای کار دولت ۱۰ میلیون از شهروندان 
کارت نگرفته بودند و کار متوقف شده بود. 
مشکلات فنی خاصی در این حوزه وجود داشت 
که بحمدا... با سرعت قابل قبولی حل و فصل 
شد. تا کنون پنج میلیون نفر کارت های خود را 
دریافت کردند و در چند ماه آینده پنج میلیون 
دیگر نیز کارت های خود را دریافت خواهند 
کرد. سرویسی که امروز به دستگاه ها ارائه 
می شود هرچه گسترش پیدا کند بهتر است و 
مرتبا دستگاه های مختلف درخواست اتصال به 

این سامانه را دارند. 

داروی اس ام ای هنوز به دست 
بیماران نرسیده است

سعید اعظمیان؛ مدیرعامل انجمن اس ام ای، 
گفت: طبق آماری که داریم حدود 67۰ بیمار 
مبتلا به اس ام ای داریم که تقریباً 6۳۰ نفر از 
آنها می توانند داروها را استفاده کنند البته 
ممکن است تعدادی از بیماران هنوز شناسایی 
نشده باشند. مدیرعامل انجمن اس ام ای ایران 
متذکر شد: در سال های گذشته مطالبات 
ما برای ورود داروی مورد نیاز این بیماران 
به کشور ادامه داشت تا اینکه ۹ ماه پیش با 
دستور رئیس جمهور بنا شد که داروی این 
بیماران سریعاً تأمین شود. برای ارزیابی 
میزان اثربخشی دارو، قرار شد وزارت بهداشت 
به مدت 6 ماه بر اثربخشی این داروها روی 
بیماران مطالعه کند اما مساله ای که وجود 
دارد این است که به رغم گذشت حدود یک 
ماه از وارد شدن دو محموله از داروهای این 
بیماران به کشور، به دلیل ناهماهنگی های 
موجود میان معاونت های وزارت بهداشت، 
توزیع داروهای واردشده به کشور هنوز 
انجام نشده است و درخواست خانواده ها این 
است که هرچه سریع تر دارو بین بیماران 
توزیع شود زیرا این بیماری پیش رونده است 
و اگر دارو دیرتر به بیماران برسد ممکن 
شود.  وخیم  بیماری شان  شرایط  است 

 ایجاد اداره مقابله با  مالخری 
سردار حسین رحیمی رئیس پلیس پایتخت 
گفت: ایجاد اداره مقابله با مالخرها یکی از 
اصلی ترین مواردی است که پلیس دنبال می کند. 
یکی از موضوعات جدی ما بحث مبارزه قاطع با 
مالخرهاست. به نظر من اگر نقش مالخرها در 
سرقت بیشتر از سارقان نباشد کمتر نیز نیست. 
سردار رحیمی ادامه داد: یکی از ماموریت هایی که 
پس از انتصاب رئیس جدید پلیس آگاهی تهران 
بزرگ به ایشان واگذار کردیم، ایجاد اداره ای قوی، 
بزرگ و حرفه ای برای مبارزه با مالخرهاست. 
مقدمات ایجاد این ارائه فراهم و اقداماتی نیز 
برای ایجاد آن انجام شده است و فعالیت آن به 
زودی آغاز خواهد شد. رئیس پلیس پایتخت در 
ادامه درباره خرید و فروش کالاهای بدون سند 
نیز اظهار کرد: ما از الان به همه تذکر می دهیم 
که هر کالایی که قرار است فروخته یا خریداری 
شود، باید سند داشته باشد. فروشنده باید سند 
داشته باشد که کالا را از چه کسی یا چه شرکتی 
خریداری کرده است. در گذشته طلافروشی ها 
نیز فقط در صورت وجود فاکتور اقدام به خرید 
و فروش طلا می کردند که این موضوع اخیرا 
کمرنگ شده است. ما می خواهیم این مورد را 
احیا کنیم. او اضافه کرد: شاهد این هستیم که 
افرادی وسط خیابان بساط می کنند و کالا را با 
یک دهم قیمت آن می فروشند و معلوم نیست آن 
را از کجا آورده اند. همچنین در برخی واحدهای 
صنفی انواع و اقسامی از وسایل با قیمت نازل 
وجود دارد. این کالاها باید سند داشته باشند. 
رحیمی تاکید کرد: ماموریت در این زمینه به 
پلیس آگاهی و همچنین پلیس اماکن واگذار 
شده است و این دو پلیس برای مقابله با این 

مساله پای کار آمده اند.

 مشکلات فرهنگی 
مناطق آزاد

عضو کمیسیون فرهنگی مجلس 
از برگزاری جلسات در خصوص 
تشدید مبارزه با توزیع مشروبات 
الکلی با همکاری فرماندهی انتظامی 
خبر داد و گفت: با وجود قوانین قوی 
اما در زمینه برخورد ضعف هایی 
دقیق  اجرای  با  که  دارد  وجود 
قوانین و تشدید نظارت ها می توان 
این مسائل را مرتفع ساخت. علی 
یزدی خواه، نماینده مردم تهران، 
ری، شمیرانات و اسلام شهر در 
مجلس شورای اسلامی، در خصوص 
برخورد با توزیع کنندگان مشروبات 
الکلی، گفت: در زمینه برخورد با 
مسکرات از حیث قانون کم وکسری 
وجود ندارد البته شبکه های فساد و 
باندهای بین المللی که از خارج کشور 
حمایت می شوند با برنامه ریزی دقیق 
و به شکل گسترده به دنبال آلوده 
کردن مردم به خصوص نسل جوان 

کشور هستند. 

 افزایش 8 درصدی 
طلاق 

خانواده  و  زنان  امور  معاون 
رئیس جمهور گفت: در برنامه ششم 
توسعه قرار بود که میزان طلاق 
2۰ درصد کاهش یابد اما متأسفانه 
چهار  آماری  تحلیل  یک  طبق 
درصد و در یک تحلیل مقایسه ای 
میزان  درصد  هشت  ازدواج،  با 
طلاق افزایش یافته است. انسیه 
خزعلی در سومین نشست شورای 
عالی صبر، با اشاره به اجرای طرح 
مشاوره در پنج استان که بیش ترین 
آمار طلاق را دارد افزود: امیدواریم 
آمار طلاق کاهش  اقدام  این  با 
یابد. خزعلی خاطرنشان کرد: اگر 
رفتارهای زوجین، والدین و فرزندان 
در خانواده اصلاح شود قطعا خانواده 
محل آرامش و سکون خواهد شد 
و از تنش ها و فشار های اجتماعی 
کاسته می شود و خانواده پیشگیری 
کننده آسیب اجتماعی خواهد شد. 
او با تاکید بر ارائه خدمات مشاوره 
صحیح گفت: گاهی برخی مشاوران 
خود عامل طلاق هستند بنابراین 
مشاوران باید آموزش دیده و مجرب 
باشند و تحت نظارت و ارزیابی قرار 
گیرند و اقدامات و فعالیت های این 

مشاوران رصد شود. 

اخبار کوتاه

روی خط آرمان ملی

محمود میرلوحی در واکنش به طرح  تحقیق و تفحص  مجلس از  مدیریت شهری دوره اصلاحات بیان کرد

  هم برای مناظره حاضریم ،هم تحقیق و تفحص  
 آقایان 4 سال مدیریت شهری ما را تحقیق و تفحص کنند؛ بسم ا... 

  یک نماینده مجلس از طرح تحقیق و تفحص از شهرداری تهران در دوره اصلاحات خبر داد

و  تولید  اتحادیه  عضو  ملی:  آرمان 
صادرات نساجی و پوشاک ایران حداقل 
قیمت لباس فرم دخترانه در مقطع دبستان 
را ۳۵۰ هزار تومان عنوان کرد و گفت: 
قیمت لباس های سه تیکه با سارافون و 
جنس های خاص مثل جین به ۹۰۰ هزار 
تومان می رسد و لباس های پسران نیز از 
حدود ۳۰۰ هزار تومان تا 8۰۰ هزار تومان 
است. اکرم عیوض خانی از افزایش شدید 
تقاضای لباس فرم مدرسه خبر داد و گفت: 
با توجه به بازگشایی کامل مدارس در سال 
جاری، از اوایل تابستان ظرفیت تولید لباس 
مدرسه کامل شده و به علت تقاضای بالا،  
مهلت تحویل قراردادهای جدید به اواخر مهر 
ماه موکول می شود. او با اشاره به مشکلات 
تامین مواد اولیه، اظهار کرد: در سالجاری 

با توجه به افزایش تقاضا و برخی مشکلات 
دیگر تأمین مواد اولیه دشوار شده است. 
برای مثال مشکلات تهیه نخ و رنگرزی 
باعث کمبود برخی از انواع پارچه شده 
است . گفتنی است، در سال گذشته قیمت 
لباس فرم مدرسه در مقطع ابتدایی پسرانه 
و دخترانه حدود 2۰۰ تا ۵۰۰ هزار تومان 
عنوان شده بود. عیوض خانی، همچنین 
با اشاره به نوسان مداوم قیمت مواد اولیه، 
تصریح کرد: در سال های گذشته با توجه به 
تورم سالانه و افزایش نرخ پارچه، قیمت سال 
لباس مشخص می شد؛ اما در سالجاری به 
دلیل نوسان مداوم قیمت مواد اولیه، قیمت 
لباس فرم مدرسه هم، به ویژه در قراردادهای 
جدید، بارها تغییر کرده است. او همچنین با 
بیان اینکه به دلیل رونق فصلی بازار لباس 

مدرسه، عده ای بی تجربه وارد کار می شوند، 
تصریح کرد: در این شرایط طیف وسیعی 
از مشتری ها در شهریور با خرابی محصول 
مورد نیازشان مواجه شده و دوباره سفارش 
می  دهند. این افراد بی تجربه معمولاً توان 
تأمین برخی کالاها از جمله سایزهای خیلی 
بزرگ یا خیلی کوچک را ندارند. این در حالی 
است که بعد از شیوع ویروس کرونا لباس های 
سایز بزرگ بیشتر هم شده است. همچنین 
این واحدها از مواد اولیه مناسب استفاده 
نمی کنند. او افزود: مشکل دیگر هم این 
است که برخی از مدارس دولتی می گویند 
آموزش و پرورش پیمانکارهای مشخصی را 
معرفی کرده که تخصص لازم را برای تولید 
لباس مدرسه ندارند و در این زمینه با مشکل 

مواجه هستند.

عضو اتحادیه تولید و صادرات نساجی و پوشاک ایران، خبر داد:

لباس فرم مدرسه هم گران شد؛ 300 تا 900 هزار تومان

اضطراب افزایش 
داشته است

محمد حاتمی، رئیس سازمان 
نظام روانشناسی و مشاوره کشور با 
بیان اینکه با توجه به شرایط پاندمی 
کووید-  ۱۹ در دو سال اخیر، در 
حال حاضر اضطراب نسبت به سال 
۹8 افزایش دارد، گفت: در حال 
حاضر تنهایی و افسردگی در رأس 
آسیب های روانی ناشی از پاندمی 
کووید-  ۱۹ در کشور قرار دارند. 
نتایج این همایش را در اختیار 
وزارت بهداشت قرار می دهیم و 
نهایتا این وزارت بهداشت است که 
باید وضعیت کمی آسیب های روانی 
حاصل از کووید-  ۱۹ را ارائه دهد، اما 
به طور کلی می توان گفت تنهایی و 
افسردگی در رأس این آسیب ها 
قرار دارد و پس از آن اختلالاتی 
نظیر اضطراب، استرس و وسواس 

دربرگیری زیادی دارند. 


